
 

 

 

 

 

“Energy Efficiency for Industrial Productivity Program” 
 

What is the “Energy Efficiency for Industrial Productivity Program” (The Program)? 

The USAID Energy Sector Support Activity designed the Program to engage the industrial sector in the 

energy efficiency journey to enhance its productivity. The Program offers direct technical assistance to 

Jordan's industries and collaborates with other development partners and stakeholders to enable a 

market-driven, scalable adoption of energy efficiency (EE). 

The Program’s initial focus will be on three industrial sub-sectors based on scalability, energy intensity, 

export capacity, social impact, and EE potential.  

Selection Criteria: 

To join the Program, the industrial facility should meet the following requirements: 

• Legally registered with the Ministry of Industry, Trade and Supply. 

• Falls within the targeted sub-sectors.  

• Falls within the classification of small and medium-sized companies (20-250 employees). 

• Able to provide audited tax clearance (upon request). 

• Able to provide audited financial reports for the last 3 years (upon request). 

Targeted Industries: 

 

The Program will be implemented through several cycles over the 2023-2027 period. Currently the 

Program is targeting the following industrial subsectors:  

 

 

Subsequent cycles may include additional subsectors according to market interest and the potential for 

savings. 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

Why Join the Program 

The Program will help industrial facilities achieve multiple benefits based on their commitment to invest 

in energy efficiency interventions: 

 

Implementation Cycle  

 

 

Program Partners: 

• Ministry of Energy and Mineral Resources (MEMR) 

• Jordan Chamber of Industry (JCI) 

• Jordan Industrial Estates Company (JIEC) 

And we will also collaborate with other development partners and local institutions. 



 

 

 

 

 

 

 

How to Participate?  

To learn more details about application instructions, scan the QR code: 

  

 

 

To participate in The Program, complete the application form linked with the 

QR code: 

 
 

To access an electronic copy of this Program brief, scan the QR code 

 

 

Contact Us? 

If you have any questions, please email us: EE4Industry@ESSA-JO.org 
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ي القطاع الصناعي 
 
 برنامج كفاءة الطاقة لتعزيز الإنتاجية ف

    "كفاءة"

 البرنامج  عن لمحة

للتنمية الدولية قام بتصميم برنامج "كفاءة"    القطاع  لإشراكبرنامج دعم قطاع الطاقة الممول من الوكالة الأمريكية 

 للصناعات مباشرة  فنية مساعدة  البرنامج يقدم حيث  . مسار متكامل لرفع كفاءة الطاقة وتعزيز الإنتاجية في الصناعي
  والاستجابة مفاهيم إدارة الطاقة في القطاع وتخفيض كلف الإنتاج   لتمكين الشريكةكافة الجهات   مع ويتعاون الأردنية

 الفعالة لاحتياجات ومتغيرات السوق. 

في التطبيق    التوسع قابلية تم اختيارها بناء على فرعية صناعية قطاعات ثلاث علىفي المراحل الأولى   البرنامج سيركز
الفرعي، القطاع  والمجتمعي، ،التصدير على والقدرة  المستهلكة،  الطاقةو  ضمن  الاقتصادي    ة تطبيقوإمكاني والأثر 

 .الطاقة كفاءة  حلول

 للبرنامج الانضمام شروط

 :التالية المتطلبات الصناعية المنشأة  تستوفي أن يجب", كفاءة " برنامج إلى للانضمام 

 والتموين  والتجارة  الصناعة وزارة  لدى قانوني بشكل ومسجلة قائمةأن تكون منشأة  •

  المستهدفة الفرعية القطاعات ضمن تقع •

 (موظف 250 – 20 من) الحجم  والمتوسطة الصغيرة  الشركات تصنيف ضمن تقع •

 (الطلب عند) مدققة ضريبية ذمة براءة  تقديم  على قادرة  •

 (الطلب عند) سنوات  3 لآخر مدققة مالية تقارير تقديم  على قادرة  •

 المستهدفة  الصناعات

 القطاعات البرنامج سيشمل حيث  ،)2027 - (2023الدورات خلال الأعوام  د منعد خلال من البرنامج تنفيذ سيتم 

 : التالية الفرعية الصناعية



 

 

 

 

 

 

 .تطبيق حلول الطاقة  وإمكانيات السوق لمتطلبات وفقًا أخرى فرعية قطاعاتوسيتم النظر لاحقا في إدراج 

 البرنامج  في فوائد المشاركة
 :الطاقة كفاءة  حلول بتنفيذ التزامها على بناءً  متعددة  فوائد تحقيق على الصناعية المنشآت البرنامج سيساعد

 

  البرنامج مراحل تنفيذ

 



 

 

 

 

 

 شركاء البرنامج: 

 وزارة الطاقة والثروة المعدنية •

 غرفة صناعة الأردن   •

 شركة المدن الصناعية الاردنية •

 عدد من الشركاء والجهات ذات العلاقةكما سيتم التعاون مع 

 

 

 معلومات إضافية 

 :التالي رمزال استخدام الرجاء ،التقدمآلية  حول التفاصيل من مزيد للحصول على
 

 : التالي رمزال خلال من  المشاركة  طلب نموذج تعبئة يرجى  ،البرنامج في للمشاركة
  

 للحصول على النسخة الإلكترونية من هذا المنشور، الرجاء استخدام الرمز التالي

 

 
 البرنامج مع فريق  للتواصل

 JO.org-EE4Industry@ESSA: الإلكتروني  البريد عبر مراسلتنا بإمكانكم 
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